
Protokol nr XXIl2008 
z obrad dwudziestej pienvszej sesji Rady Powiatu Tucholskiego 

odbytej w dniu 19 listopada 2008 r. 
(sala 30 Starostwa Powiatowego, ul. Pocztowa 7) 

Czas tnvania obrad 17"'- 17". 

Obradom przewodniczy Przewodniczqcy Rady - Stanislaw tangowski. 

Protokolant: Katarzyna Puczynska 

Obecni wedlug zalqczonej listy obecnoici oraz: 
p. Piotr Mowinski - Starosta Tucholski 
p. Boguslaw Szramka - czlonek Zarzqdu, naczelnik Wydziah Edukacji, Zdrowia, 

Kultury i Kultury Fizycznej 
p. Marek Wolski - Sekretarz Powiatu 
p. Krystyna Sinilo - Skarbnik Powiatu 
p. Tomasz Sobiecki - radca prawny 
p. Jacek Brygman - Wojt Gminy Cekcyn 
p. Michal Skalecki - Wojt Gminy Lubiewo 
p. Zenon Poturalski - Dyrektor ZDP 

Ad.1. 
Przewodniczqcy otworzyl obrady XXI sesji Rady Powiatu Tucholskiego, powital 
zaproszonych goici, czlonkow Zarzqdu, wszystkich radnych i przedstawicieli mediow. 

Ad. 2. 
Przewodniczqcy stwierdzil, na podstawie listy obecnoici, ze w sesji uczestniczy 
16 radnych i sesja jest prawomocna. 

Lista obecnoici w zatqczeniu do oryginatu protokoiu. 
Przybyta pani Radna Maigorzata Oller. Od tejpory jest 17 Radnych. 

Ad. 3. 
Do porzqdku obrad Radni nie wnieili zadnych uwag. 

Ad. 4. 
Radni nie zglosili zadnych zapytan i interpelacji. 
Przewodniczqcy zamknql ten punkt obrad. 

Ad. 5. 
Do projektu uchwaly w sprawie upowaznienia Zarzqdu Powiatu do zawarcia 
porozumien z gminami Powiatu Tucholskiego na wspolfinansowanie zadan w ramach 
Programu Wieloletniego pod nazwq "Narodowy Program Przebudowy Drog Lokalnych 
2008 - 20 1 1 "glos zabrali: 
p. Piotr Mowinski - Starosta Tucholski 
Kilka slow jako, ze minql tydzien i mamy ponownq sesje zwolanq na wniosek Zarzqdu. 
Kilka slow wyjainienia. Miqdzy innymi wiqcej informacji na temat samego programu. 
Jak mowilem na dosyC gorqcej sesji, program wprowadzony w dosyC duzym poipiechu. 
Podobne sesje odbywajq siq w gminach i innych powiatach praktycznie calego naszego 



wo~jewodztwa. Myslq. ze podobna sytuacja ma miejsce w kraju. W Urzqdach 
Wojewodzkich odbyly siq na wniosek samorzqdow naszego nie tylko wojewodztwa, ale 
z tego co wiem, u, cakym kraju spotkania informacy-jne dotyczqc oceny wnioskou-. u 
jaki sposob bqdzie przebiegala ich realizacja i pare rzeczy uleglo doprecyzowaniu. 
Takie spotkanie w naszym Urzqdzie Wojewodzkim odbylo siq w ubiegiy piqtek. 
Zostala przedstawiona m.in. sprawa oceny wnioskow, ktore bqdq maily szansq 
realizacji. Od ostatniej sesji by1 czas na zastanowienie i Zarzqd mial szansq jeszcze raz 
rozmawiad z potencjalnymi partnerami. Praktycznie takie rozmowy odbyly siq ze 
wszystkimi samorzqdami gminnymi naszego powiatu. Najbardziej byly zaawansowane 
tak jak wczeiniej juz wiadomo z gminq Cekcyn i gminq Lubiewo. Tutaj to 
wspolfinansowanie i partnerstwo jest daleko idqce, ale rowniez stosowne pisma zlozyly 
gmina Kqsowo, gmina ~l iwice.  Na razie nie wypowiadala siq w tej kwestii gmina 
Tuchola. Rozmawialem jeszcze dzisiaj z wojtem gminy Gostycyn panem Czenvinskim. 
Twierdzil, ze w tym roku takiego wniosku skladal nie bqdzie, zainteresowany jest 
podobnym wnioskiem w roku przyszlym. Tak jak tez powiedzialem w nastqpnych 
latach myilq, ze bqdzie wiqksza szansa, zeby te wnioski przygotowac rzetelnie, zeby 
decyzje byly wyjqtkowo pieczolowicie przygotowane i przemyilane. Co nie znaczy, ze 
te w tym roku sq robione w sposob nieprzemyilany. Na pewno ten poipiech i gorqca 
dosyC atmosfera nie sluzy przynajmniej zdrowiu i takiej pracy spokojnej. W kazdym 
razie po tych rozmowach trudno jest ustali6 zupelnie jeden poziom finansowania dla 
wszystkich inwestycji. One majq roiny charakter. Natomiast jednym z elementow 
oceny projektow bqdzie partnerstwo i tutaj na zadane wprost pytanie przez Wicestarostq 
Tucholskiego na spotkaniu, jak to partnerstwo bqdzie oceniane w skali 1 : 10 Wojewoda 
stwierdzil, ze jezeli bqdzie to finansowanie 50 na 50 to jest 10 punktow na 30 
mozliwych w calej klasyfikacji oceny wniosku. Pozorne wspolfinansowanie przez 
partnerow np. czy przez drogi wojewodzkie, czy przez drogi powiatowe, czy gminne, 
bqdzie albo nisko oceniane albo wcale nie da punktow w danym inwestycjom. Z tego 
mozemy siq zorientowad, ze mamy takq sytuacjq takq, ze wiele samorzqdow tez w tej 
chwili podejmuje uchwaly, zeby to partnerstwo bylo pokazane za jakiejs okreilone, 
realne pieniqdze. Nie symboliczne, nie 500~1, nie 1000 zl do inwestycji wartej 3, 4mln 
tylko sq to jakiei pieniqdze zauwazalne, zeby daC szansq dla wniosku. Wiem tez, ze 
tych wnioskow bqdzie sporo zlozonych, nawet w tym pienvszym rozdaniu, dlatego taka 
propozycja. Zarzqd Tucholski, zeby sprostad wymaganiom programu i zlozyC samemu 
wniosek na budowq drogi Iwiec-Welpin musi pokazaC wlasny Wieloletni Program 
Inwestycyjny i umowy partnerskie z potencjalnymi partnerami, w tym przypadku jest to 
gmina Cekcyn i gmina Lubiewo. Pozostale sarnorzqdy, ktore chcialyby rowniez z nami 
pokazaC partnerstwo mied szansq na realizacjq tych zadan musialyby do wniosku 
dolqczyd takie same umowy partnerskie. Jezeli Rada da plenipotencjq Zarzqdowi to 
takie umowy bqdq jutro podpisywane. Do 15.30 w piqtek dokumenty muszq siq znalezd 
w Urzqdzie Wojewodzkim, zeby mogly by6 ocenione i mogly zyskaC akceptacjq. Jest to 
swego rodzaju wyzwanie, ale rowniez myilq, ze szansa na realizacjq tych zamierzen, na 
ktore lepszych warunkow z dofinansowaniem zewnqtrznym nie uzyskamy. W 
poprzednim rozdaniu, czyli gdy obowiqzywaly zasady ze Zintegrowanego Programu 
Operacyjnego, te dofinansowania byly bardziej korzystne, byly ciekawsze. Natomiast w 
tej chwili pozostajemy przed scianq maksymalnie dofinansowania 50%. Aktualnie 
mozemy sobie nawzajem pomagac przy realizacji takich istotnych zadan. Na wiqksze 
zaangaiowanie ze strony Srodkow zewnqtrznych nie mozemy liczyc. Moze tyle. Gdyby 
byly pytania postaram siq na nie odpowiedzied. 



Poniewaz wiqcej glosow nie bylo, Przewodniczqcy poddal pod glosowanie projekt 
uchwaly w sprawie upowaznienia Zarzqdu Powiatu do zawarcia porozumien z gminami 
Powiatu Tucholskiego na wspolfinansowanie zadan w ramach Programu Wieloletniego 
pod nazwq "Narodowy Program Przebudowy Drog Lokalnych 2008 - 2011", ktory zostal 
pnyjqty 17 glosami za, przy braku glosow przeciwnych i wstrzymujqcych. 
Uchwala Nr XX11169l2008 w zalqczeniu do oryginalu protokolu. 

Ad. 6 
Poniewaz nie bylo zapytan i interpelacji Przewodniczqcy zarnknql ten punkt obrad. 

Ad. 7 
Wnioski i oiwiadczenia radnych: 
p. Andrzej Pruszak - radny 
Chcialem tylko podziekowaC za szybkq realizacje mojej ostatniej interpelacji. Jadqc w 
sobote wczeSnie rano widzialem, ze te nadgryzione drzewa byly juz usuniete. Takze 
dziekuje bardzo. 
p. Piotr Mowinski - Starosta Tucholski 
zeby nie byc tu goloslownym przygotowany jest w tej chwili medal pamiqtkowy z 
okazji 10-lecia instytucji powiatu tucholskiego i takie dwie wersje trafily do Pahstwa. 
Chcielibyimy, zeby przy tej wersji, ktora bardziej Panstwu odpowiada, ktora bardziej 
siq podoba postawic znaczek taki krzyzyk, zarowno przy awersie jak i przy wersji 
rewersu. Bedzie to medal wykonany z metalu. Myile, ze z mosiqdzu odlany w 
odpowiedniej oprawie jako, ze jest to kwestia pozniej dyskutowana w roznych gronach 
to prosilibySmy tez o to, zeby Panstwo radni zaznaczyli takie opinie radnych. 
p. Michal Skalecki - Woit Gminy Lubiewo 
W imieniu wlasnym, ale mySle, ze takze w imieniu kolegi Wojta z Cekcyna 
chcielibyimy bardzo serdecznie podziekowaC za takie stanowisko, za podjqcie uchwaly. 
MySlq, ze sprawa tej uchwaly spowoduje, ze bedzie sprawa budowy drogi Iwiec- 
Welpin, a takze budowy drog lokalnych podjetych przez nasze gminy. Przyczyni siq to 
do dalszego rozwoju spoleczno-gospodarczego dla calego powiatu. Chcialbym tez 
powiedziek, ze jestem gotowy, poniewaz takie upowaznienie otrzymalem od Rady 
Gminy w Lubiewie do podpisania porozumienia. Posiadamy uchwaly intencyjne. 
Posiadamy przygotowany projekt porozumienia i myilq, ze bedzie to kwestia tylko 
formalna. zebySmy to podpisali i zebySmy mogli dokumenty w sposob dobrze 
przygotowany zlozyC w Urzedzie Wojewodzkim. 
Wiecej glosow nie bylo i Przewodniczqcy zarnknql ten punkt obrad. 

Ad. 8 
W zwiqzku z wyczerpaniem porzqdku obrad Przewodniczqcy zarnknql obrady XXI sesji 
Rady Powiatu Tucholskiego. 

Na tym protokol zakonczono. 

Protokolowala: 

Kat arzyna Puczyns ka 
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